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Protokoll 8/2024 

Fört vid Hägersten-Älvsjös pensionärsråds sammanträde 

onsdagen den 13 november 2024 kl. 10:30-12:00, 

Telefonvägen 30 
 

Ledamöter   Irene Svensson, SPF 

Christer Bertling, PRO 

Katrin Wicén, PRO 

Birgitta Airas, SPF 

Inga Lundvall, SKPF 

 

Ersättare  Torbjörn Sundsgård, SPF 

Ing-Britt Falk, PRO 

Håkan Jarmar, SPF 

Ann-Marie Strömberg, SPF 

Pia Delehag, PRO  

 

Övriga närvarande Eva Alama Avdelningschef  

Annelie Johansson Sekreterare 

 

Justerare   Irene Svensson (SPF), Christer Bertling (PRO) 

 

Datum för justering  2024-11-16 

Paragraf   §§1-6 

Sekreterare   Annelie Johansson 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Ordförande öppnar mötet och dagordningen godkändes. 

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Irene Svensson, SPF 

Christer Bertling, PRO 

Birgitta Airas, SPF 

Inga Lundvall, SKPF 

 

Ersättare: 

Ing-Britt Falk, PRO 

Ann-Marie Strömberg, SPF 

Pia Delehag, PRO 

 

Förhindrade:  

Katrin Wicén, PRO 

Torbjörn Sundsgård, SPF 

Håkan Jarmar, SPF 

 

§ 2 
Val av justerare 

Irene Svensson SPF och Christer Bertling PRO valdes att justera 

dagens protokoll. Justering av protokollet sker 16 november via mejl. 

 

§ 3 
Aktuell information från förvaltningen 

Eva Alama, avdelningschef för äldreomsorg informerade om: 

 

 IVOs tillsyn 

 

Inget nytt sedan senaste sammanträde. 

 

 Nya socialtjänstlagen 

Information om vad som pågått under hösten i staden. Arbetet 

med att se översyn av tidiga insatser pågår och ta fram förslag 

på stadsgemensam kriterier för insatserna genom workshops 

med projektledarna och olika funktioner från staden. ESF 

medel har beviljats för en förstudie som ska pågå under ett år. 

Där ska det undersökas vilken kompetens medarbetarna har 

behov av för att kunna arbeta utifrån nya socialtjänstlagen.  
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Arbetet med de juridiska förutsättningarna pågår också. Arbete 

pågår också med att utveckla stöd för att effektivisera 

dokumentationsarbetet, ett AI stöd.  

Förvaltningens förändringsledare är inbjuden till 

pensionärsrådet och kommer då berätta mer om arbetet som 

pågår. 

 

 Brukarundersökningen 

Genomgång under decembersammanträdet 

 

 Boendeplaneringen 2026 med utblick mot 2050. 

Arbetet med att revidera och skriva fram boendeplanen 

för regionen har påbörjats i veckan. Återkommer under 

våren med mer information. 

 

 

 

§ 4 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 24 oktober 2024 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

KPR:s sammanträde 15 oktober 2024 

Pensionärsrådet tillstyrker KPRs två yttranden på motionerna och 

lägger protokollet till handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 16 oktober 2024 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

§ 5 

Ärenden till Stadsdelsnämnden 

Ärende 16 Verksamhetsuppföljning av servicehus 

Pensionärsrådet lämnar synpunkter på att rapporteringen är för allmänt 

hållet med flertalet osv. Rådet önskar att rapporten är mer konkret 

beskrivande och att det går att ta upp konkreta exempel från 

verksamheterna. Rådet är också oroad över utvecklingen av 

Servicehus som boendeform, ser att flera omvandlas till 

Seniorboenden, kommer Servicehus finnas kvar framöver? Rådet 

anser att det idag behövs servicehus då de ser att många personer som 

flyttar in på ett Seniorboende har för stort omvårdnadsbehov och även 
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en demensdiagnos och anser att de personerna skulle ha behov av en 

boendeform där de får mer stöd och hjälp. 

Förvaltningens svar: i det övergripande tjänsteutlåtande går det inte att 

vara allt för detaljerad och handläggarna har valt att förtydliga vad 

som menas med flertalet i sin skrivning. Förvaltningen kommer att 

bjuda in verksamhetsuppföljaren till ett sammanträde för att svara på 

rådets frågor. Boendeformen Servicehus är ett politiskt beslut och 

förvaltningen ser även samma problematik på Servicehus att det 

flyttar in personer som har annat behov och att dessa personer skulle 

behöva ha någon annan form av profilerad boendeform som inte finns 

idag.  

Ärende 17 Förslag till detaljplan för nya bostäder och lokaler vid 
kvarter Trätoffeln 

Pensionärsrådet tillstyrker ärendet. 

§ 6 
Övriga frågor 

 Mötestider för pensionärsrådet 2025 godkännes utifrån 

utskickat förslag. 

 

 Pensionärsrådet informerar om att Hemtjänstindex kommer 

med sitt resultat i december, rådet vill ha det som en punkt på 

nästa sammanträde i december. 

 

 Pensionärsrådet önskar få en redovisning av hur förvaltningen 

arbetar med SIP, frågan kommer att tas upp när samordnaren 

för god och nära vård och omsorg kommer till rådet, antigen i 

december eller januari. 

Verksamhetsplanering 2025 

Pensionärsrådet lyfter följande områden som viktiga att arbeta med 

under 2025 för att öka kvalitén inom äldreomsorgen vid 

sammanträdet.  

 

Kompetens-kontinuitet (personal) 

- Utbildning av personal 

- Språkutbildning 

- Personal kontinuitet hemtjänst och personal täthet inom vård 

och omsorgsboenden skall ha legitimationer 

- Handledning för personal 
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De äldre 

- Information till äldre, vart vänder man sig när man behöver 

stöd 

- Ökad delaktighet för de äldre 

- Levnadsförhållanden med fokus på boendet 

- Stöd för anhörig, både information och samråd 

Hälso- och sjukvård 

- Vård i livets slutskede/Ingen ska dö ensam - Vak 

- Läkemedelshantering/felmedicinering 

- Samverkan med läkarorganisationen 

- Samverkan med Regionen 

Biståndsbedömning 

- Hemtjänst utan särskildprövning 

- Generösare biståndsbedömning för särskilda boenden när det 

finns många tomma lägenheter 

Övrigt 

- Lokaler för föreningslivet 

- Föreningsbidraget 

- Fritidsbiblioteket 

Pensionärsrådet framför att de även ser en utveckling av pensionärsrådet. 

Rådet vill få återkoppling på vad deras synpunkter som de kommer med 

leder till. 

Svar från förvaltningen: I de fall vi äger frågan så har förvaltningen 

lättare för att se till att de får sin återkoppling. Svårare blir det när 

förvaltningen inte ansvarar för frågan utan själva behöver föra den vidare 

till rätt instans. Då är det inte lika lätt att ge återkoppling. 

 

Nästa sammanträde är 11 december kl. 10:30 


